
  
  

  

 

Motie extra aandacht Burgerijen en verenigingsgebouwen 

Indiener: DV 

De Raad van de Gemeente Voerendaal in openbare vergadering bijeen op 9 november 2023 

 

Constaterende dat: 

• Een sterke sociale infrastructuur van zorg en welzijn geslaagd is, als formele en informele functies 
samen komen in De Burgerij en elkaar sterker maken (p. 46); 

• Specifiek in 2024 het opstellen van een beleidsplan voor een sociale basis vanuit het Gezond en 
actief leven akkoord (GALA) op de agenda staat, waarbij De Burgerij met al haar functies de brede 
sociale basis in Voerendaal vormt (p. 47); 

• Als risico is geformuleerd dat aangezien de functie en resultaten van De Burgerij tot stand komt 
door samenwerking tussen de gemeente, (netwerk)partners, burgers, verenigingen en 
ondernemers, de mate van slagen mede afhankelijk is van inspanningen en mogelijkheden van alle 
betrokkenen en de mate waarin zij zich verbonden voelen aan De Burgerij; 

• De Burgerij in Voerendaal in ieder geval qua activiteiten voor ouderen momenteel geen nieuwe 
burgers meer kan plaatsen; 

• Er ten behoeve van De Burgerijen in Ransdaal en Ubachsberg onttrekkingen aan diverse 
Bestemmingsreserves zijn begroot ten gunste van de exploitatie (p. 151), maar voor de andere 
Burgerijen niet; 

• Uit DV on tour vóór het zomerreces onder meer door onze fractie is opgehaald dat er een geschil is 
ontstaan tussen het stichtingsbestuur van het Kunderhoes en één vereniging; 

• De carnavalsvereniging van Kunrade door een éénzijdig besluit van het stichtingsbestuur van het 
Kunderhoes een deel van haar activiteiten, te weten het maken en bewaren van decorstukken, niet 
meer zoals gewoonlijk kan uitoefenen; 

• Ook meerdere verenigingen in de Borenburg hinder ondervinden m.b.t. de onduidelijkheid over de 
huidige exploitatie, zoals openingstijden, de verouderde inventaris, zaken die defect zijn en niet 
tijdig worden gerepareerd.  
 

Overwegende dat: 

• De Burgerij van Voerendaal wellicht gebaat zou zijn bij het verplaatsen van bepaalde activiteiten 
naar andere locatie(s), zoals de Borenburg of het Kunderhoes; 

• De gemeente, hoewel misschien niet formeel verantwoordelijk, wel een rol zou moeten hebben in 
het bemiddelen tussen bij een Burgerij of verenigingsgebouw betrokken partijen, als die een geschil 
hebben; 

• Zowel de Borenburg als het Kunderhoes er voor de verenigingen en andere gebruikers zijn en die 
dan ook optimaal gebruik zouden moeten kunnen maken van de ruimtes en voorzieningen in deze 
gebouwen. 
 

 

 

 



 

 

Verzoekt het college: 

• Te onderzoeken of burgers die gebruik zouden willen, maar niet kunnen maken, van bepaalde 

activiteiten in een Burgerij, elders terecht kunnen; 

• Te ondersteunen mogelijk door de verenigingsondersteuner, als een vereniging of andere 

gebruikers van een gemeentelijke accommodatie gehinderd wordt in de normale uitoefening van 

haar activiteiten; 

• De Raad halfjaarlijks te informeren over de stand van zaken binnen de Burgerijen en overige 

openbare gemeentelijke accommodaties. 

 

En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Democraten Voerendaal  CDA    PvdA    

S.L.G. van Dinther    T.J. van Oppen  R.G.L. Stoffels  

 

 

 


